

上海市经济和信息化委员会文件

沪经信运〔2021〕232号

上海市经济信息化委关于进一步优化电力接入 营商环境强化落实相关改革政策的通知

各有关单位：

为切实贯彻落实《国家发展改革委 国家能源局关于全面提升“获得电力”服务水平持续优化用电营商环境的意见》（发改能源规〔2020〕1479号）、《上海市加强改革系统集成持续深化国际一流营商环境建设行动方案》（沪委办〔2021〕6号）、《上海市进一步优化电力接入营商环境实施办法》（沪发改规范〔2019〕15号）等文件规定，按照3月11日市政府专题会议要求，进一步强化落实有关措施，持续优化上海电力接入营商环境，现就有关工作通知如下：

一、严格落实、加强监督。负责本市占掘路行政审批的各区人民政府相关单位和办理窗口，要严格按照《上海市进一步优化电力

接入营商环境实施办法》等文件要求，通过“一网通办”平台，对本市电力营商环境改革工程项目所需办理的规划选线、占掘路、绿化搬迁等行政审批环节，切实落实全在线办理、并联审批、告知承诺、限时不超过2天等规定。同时，请各区政府营商环境牵头部门加强对各区审批窗口和重点园区的监督考核，确保各项改革举措落实到位、发挥实效。按照国家和本市营商环境工作要求，我委会同本市有关部门将加大督查力度，明察暗访、确保落实。

二、严格在线办理、告知承诺。国网上海市电力公司要进一步强化接入工程管理，按照“非必要不线下”原则，对电力营商环境改革工程项目，一律落实占掘路审批在线申请办理、告知承诺等规定；并加强工程事前准备和事中事后的自我管控，每月定期汇总情况报送市优化电力接入营商环境工作小组；如遇特殊情况及时报有关部门协调。

三、优化流程、加强管控。国网上海市电力公司要进一步强化受理、设计、施工等接电环节的全流程管控，确保低压非居用户接电压减至2个环节、10天以内；建立健全“办电服务承诺制”，公开承诺低压非居用户电力接入项目平均办电时限不超过10天；实现用电报装进度查询全透明，服务流程全跟踪，进一步提升用户办电便捷度和满意度。

四、创新服务、提升品质。国网上海市电力公司要积极创新优质服务，主动服务、关口前移，在相关部门和大数据中心支持下，提前开展用户接电前期准备工作，推动电力接入工程和企业主体工程同期开工，一旦企业正式提出用电申请，即可快速实施接电工程，实现用电“一键接入”。

五、延伸机制、推广经验。国网上海市电力公司要尽快梳理完成 10 千伏电力用户接入工程相关业务全流程方案,明确界面分割,为大数据中心搭建相关平台厘清架构。请各有关单位深化落实放管服改革,大力支持电力公司逐步将低压小微企业办电创新机制延伸至 10 千伏电力接入,积极推广在线办理、并联审批、告知承诺、限时办理等成功经验,努力实现 10 千伏用户接电时间压缩 20%,环节压缩至 2 个。

上海市经济和信息化委员会
2021 年 3 月 30 日



Shanghai Municipal Commission of Economy and Informatization Document

SMEITC (2021) No.232

Further Optimizing Business Environment and Strengthening Relevant Reform Policy

To all relevant units:

To implement the stipulation of *Comprehensively Improving "Getting Electricity" Service and Continuously Optimizing Business Environment* (NDRC, NEA (2020) No.1479), *Measures of Strengthening Reform System and Continuously Deepening World Leading Business Environment Construction* (SHMPCO (2021) No.6), *Measures of Further Optimizing Business Environment of Getting Electricity* (SHDRC (2019) No.15) etc., following requirements of the municipal government conference on 11th March, continuously optimizing business environment of electricity connection and further strengthening relevant policy, the reform measures are as followed:

1. Implement policies and strengthen supervision. All relevant administrative units and service windows responsible for road occupation and excavation approval, shall strictly follow the requirements of *Measures of Further Optimizing Business Environment of Getting Electricity* etc. Through GovPortals website, administrative approvals for projects (e.g. line selection and planning, road occupation and excavation, landscaping) follow rules of online application, parallel approval, commitment-based notification and 2-day time limit. Meanwhile, all relevant departments shall strengthen supervision and evaluation of approval windows and significant areas, ensuring the implementation of reforming measures. According to the country and municipal requirements, we shall strengthen supervision through open surveillance and secret visit.

2. Promote online application and commitment-based approval. SMPEC shall further improve connection projects management. Road occupation and excavation approvals for low-voltage connection follow rules of online application ("offline only if necessary") and

commitment-based notification by the government. The ex-ante preparation shall be strengthened while the interim and ex-post supervision enhanced. Debriefing shall be monthly reported to the Shanghai Optimizing Power Access Working Group. Relevant departments shall coordinate in time in case of special circumstances.

3. Optimize process and strengthen management. SMPEC shall further improve the whole process management of acceptance, design, construction and etc. Low-voltage and non-residential connection process is cut down to 2 procedures within 10 days. "Appointment mechanism" for connection is established, promising average connection time within 10 days to public. Project information and process is released to customers, further increasing customers' convenience and satisfaction of electricity connection.

4. Innovate service and improve quality. SMEPC shall actively innovate high-quality services, move forward and support ex-ante services. With the support of relevant departments and big data centers, the preparatory work for customers' electricity connection is carried out in advance, ensuring the electricity connection project and main enterprise project start at the same time. Once customers submit application, electricity will be turned on as soon as possible.

5. Extend mechanism and popularize experience. SMEPC shall summarize the entire process scheme for 10kV electricity connection project, clarify the interface and set up the structure for big data platform. All relevant units shall deepen the reform of "Streamlining administration, delegating power, and optimizing services", extending the innovation mechanism for low-voltage small and micro enterprises to 10kV electricity connection project. Experiences of online application, parallel approval, commitment-based notification and time limit shall be promoted, realizing 20% reduction of connection time and 2 procedures for 10kV customers.

Shanghai Municipal Commission of Economy and Informatization

30th March, 2021